
 
 

Referat Skype-møde i Udvalget for Anæstesi og Perioperativ Medicin, 4/11. 

Deltagere: Karina, Birgitte, Christian og Line. 

 

 

1) Line refererer. 

2) Dagsorden godkendes. Punkter under evt: Årsmøde, Relevant betænkningstid. 

3) Endagsmøde 3/2: Der er en vis risiko for, at vi, grundet restriktioner for mødedeltagelse, 

ikke vil kunne holde et udvidet internat i marts, hvor vi bl.a. skulle lave holdningspapir om 

aspirationspt. Line foreslår, at holdningspapir om håndtering af den aspirationstruede pt. 

laves på endagsmøde i februar i stedet for – dette besluttes. Det kræver, at vi møder 

forberedte til dagen. Vi håber at kunne holde endagsmøde trods COVID. 

4) Vedr. udvalgets holdning til, hvem der skal præmedicinere: før vi kan melde vores holdning 

ud til vores medlemmer, skal vi have afdækket, hvordan juraen er på området. Christian 

kontakter Lægeansvarsrådet under Lægeforeningen. Fx: hvem har ansvaret, såfremt det er 

en anæstesisygeplejerske, der står for både præ og selv anæstesien? Eller hvis pt. er 

skærmpræet af læge, men bedøves alene af sygeplejersker? 

5) Sag vedr. lap. galde, som TV2 sendte dokumentar om fornylig: Det involverede 

hospital/anæstesiafdeling har fået en påtale på baggrund af det, der står i 

Rekommandation for Ambulant Anæstesi. Denne blev revideret i foråret. Dansk Selskab for 

Dagkirurgi gennemgår Rekommandation for Ambulant Anæstesi igen.  

6) Udvalget på de sociale medier. Christian opdaterer os og laver skriv til FB med reklame for 

udvalget. Sender til DASAIMs redaktør.  

7) Vejledning for PONV: Vi beder Jan Mick Jensen lave den endelige brødtekst, som skal 

sendes til godkendelse i udvalget og efterflg. til bestyrelsen.  

8) Deadlines bedes overholdt eller besked til Line, hvis det ikke lader sig gøre. 

9) Evt.: sagen om relevant betænkningstid er nu på bestyrelsesniveau og tages op på 

bestyrelsens internat i januar. 


